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Hierbij zend ik u het antwoord op de vragen van het lid Siderius (SP) van uw 

Kamer over het opheffen van de groep in school (gis) op basisschool de Torteltuin 

in Almere. 

 

De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief met kenmerk 

2016Z14628. 

 

 

de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 

 

 

 

Sander Dekker 

  

Datum  15 augustus 2016 

Betreft Antwoord op vragen van het lid Siderius (SP) over het opheffen van de 

groep in school in Almere 

De voorzitter van de Tweede Kamer der Staten Generaal 

Postbus 20018 

2500 EA..DEN HAAG 

Primair Onderwijs 

Rijnstraat 50  

Den Haag 

Postbus 16375 

2500 BJ Den Haag 

www.rijksoverheid.nl 

 

Onze referentie 

1048625 

Uw brief van 

11 juli 2016 
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2016Z14628 

Antwoord op vragen van het lid Siderius (SP) aan de staatssecretaris 

van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over het opheffen van de Groep in School 

(GIS) op basisschool de Torteltuin in Almere (ingezonden 11 juli 2016). 

  

1 

Acht u het wenselijk dat de Groep in School (GIS) op basisschool de Torteltuin in 

Almere wordt opgeheven en er voor ouders/verzorgers en kinderen geen 

gelijkwaardig passend alternatief voor onderwijs wordt aangeboden? Kunt u uw 

antwoord toelichten? 1) 

 

De scholen binnen een samenwerkingsverband moeten gezamenlijk zorgen voor 

een dekkend ondersteuningsaanbod zodat voor alle leerlingen een passende plek 

kan worden geboden. Een optie is dat daartoe een zogenoemde groep in school 

(gis) wordt ingericht. Dat is echter niet verplicht. Ook het opheffen van een gis is 

aan de besturen binnen een samenwerkingsverband. Wel dient ervoor gezorgd te 

worden dat er ook zonder de gis een dekkend aanbod is.  

 

Waar het gaat om de gis op basisschool de Torteltuin, heb ik vernomen dat er drie 

alternatieven zijn ontwikkeld voor leerlingen die tot voor kort gebruik maakten of 

gebruik zouden willen maken van het gis-model. Het betreft een geïntegreerd 

aanbod op basisschool de Archipel (een basisschool nabij), een aanbod op 

speciale basisschool de Watertuin en een aanbod op de school voor speciaal 

onderwijs de Olivijn. Via deze opties kan voor alle leerlingen een passend aanbod 

worden gedaan.  

  

2 

Acht u het wenselijk dat financiële motieven aan de opheffing van de GIS op 

basisschool de Torteltuin ten grondslag liggen, gezien het feit dat ouders werden 

gevraagd een alternatief plan op te stellen met lagere kosten en er volgens het 

samenwerkingsverband geen extra financiële ondersteuning was? Zo ja, hoe 

verhoudt dit zich tot het adagium ‘geld volgt leerling’? Kunt u uw antwoord 

toelichten? 

 

Voor de instandhouding van een gis gaat het samenwerkingsverband in Almere 

uit van een groep van circa twaalf leerlingen. De bekostiging per leerling is in dat 

geval gelijk aan de bekostiging van een leerling in het speciaal onderwijs. Dat 

vind ik een redelijk uitgangspunt, ervan uitgaande dat voor alle leerlingen een 

passend aanbod kan worden geboden.  

 

Het aantal leerlingen in de gis op de Torteltuin is gedaald tot vijf. Dat is - op basis 

van het uitgangspunt dat het samenwerkingsverband in Almere hanteert-  te 

weinig om de gis in stand te houden. Voor de leerlingen is een ander passend 

aanbod gedaan, waaronder in een gis op basisschool de Archipel, eveneens in 

Almere.  

  

3 

In hoeverre hebben ouders inspraak in de onderwijstoekomst van hun kind als 

blijkt dat beslissingen over opheffing van de GIS zonder medeweten van hen 

genomen worden, terwijl hen toegezegd was bij deze beslissingen betrokken te 

worden? 
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Voor leerlingen met een extra ondersteuningsbehoefte wordt een 

ontwikkelingsperspectief (opp) opgesteld, waarover school en ouders op 

overeenstemming gericht overleg voeren. Het opp wordt jaarlijks geëvalueerd 

met de ouders. Het opp is dan ook het instrument om het gesprek over het 

onderwijs te voeren en daar inspraak op te hebben. 

 

Met u ben ik van mening dat ouders tijdig geïnformeerd moeten worden over 

zaken als het opheffen van een gis. Dat is in de situatie van de Torteltuin ook 

gebeurd. De ouders zijn in oktober 2014 formeel geïnformeerd over het 

voornemen om de gis op de Torteltuin te sluiten. Aan de ouders is gevraagd mee 

te denken over het geïntegreerde model dat op de Archipel opgestart zou gaan 

worden. Deze school heeft de inbreng van ouders betrokken bij de inhoudelijke 

uitwerking van het geïntegreerde model aldaar. 

  

4 

Acht u het wenselijk dat aan de leerlingen van de GIS geen overgangsjaar wordt 

aangeboden, terwijl het samenwerkingsverband heeft aangegeven dat hiervoor 

wel budget is? Kunt u uw antwoord toelichten? 

 

De centrale vraag is of een kind een passend onderwijsaanbod krijgt. Als de 

ouders, de school en het samenwerkingsverband daar niet uit komen, kan een 

beroep worden gedaan op een onderwijsconsulent en kan zo nodig een oordeel 

worden gevraagd aan de geschillencommissie passend onderwijs. De vraag of een 

overgangsjaar wenselijk is, moet op het niveau van de school en het 

samenwerkingsverband worden beantwoord.  

 

5 

Hoe verhouden de doelen van passend onderwijs geformuleerd door het 

ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap zich tot het opheffen van de 

GIS op basisschool de Torteltuin in Almere? Is een specifieke klas voor 

zorgleerlingen op een reguliere school niet juist het toonbeeld van het 

zogenaamde passend onderwijs? 2) 

  

Zoals in het antwoord op vraag 1 staat, is het de verantwoordelijkheid van de 

scholen binnen een samenwerkingsverband om een dekkend aanbod aan 

ondersteuningsvoorzieningen te organiseren zodat er voor alle leerlingen een 

passende onderwijsplek geboden kan worden. Het inrichten van een gis is een 

manier om een dekkend aanbod te realiseren, maar dat is geen verplichting. De 

samenwerkingsverbanden beschrijven in hun ondersteuningsplan hoe zij een 

dekkend onderwijsaanbod willen realiseren. Voordat dit plan wordt vastgesteld, 

moet daarover op overeenstemming gericht overleg (oogo) plaatsvinden met de 

ondersteuningsplanraad (opr). De opr is het medezeggenschapsorgaan van het 

samenwerkingsverband. Ouders en personeel van de scholen hebben op deze 

manier inspraak op de wijze waarop het dekkende aanbod wordt gerealiseerd. 

 

6 

Kunt u de Kamer inzicht geven in hoe vaak vergelijkbare situaties zijn 

voorgekomen het afgelopen schooljaar? Zo nee, bent u bereid om dit te 

onderzoeken? 

 

Ik heb geen signalen over vergelijkbare situaties en zie geen aanleiding daar 

onderzoek naar te doen. De inspectie houdt toezicht op de uitvoering van de 
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taken door de samenwerkingsverbanden, waaronder de wijze waarop zij een 

dekkend aanbod realiseren. De inspectie betrekt daarbij ook signalen die zij 

binnen krijgen over een samenwerkingsverband. 

  

7 

Bent u bereid het samenwerkingsverband in Almere en de Almeerse Scholen 

Groep (ASG) aan te spreken op deze ongewenste situatie? Zo nee, waarom niet? 

 

Nee. Het is aan de scholen om in overleg met de ouders en, eventueel het 

samenwerkingsverband te zorgen voor een passend onderwijsaanbod. Als de 

school dat zelf niet (meer) kan bieden moet in overleg met de ouders een 

passende plek op een andere school worden geboden. In het antwoord op vraag 4 

zijn mogelijkheden geschetst wanneer men daar samen niet uit komt. Tot slot, 

heb ik begrepen dat voor alle kinderen in de gis op de Torteltuin inmiddels een 

passend alternatief is gevonden.  

 

8 

Bent u bereid ervoor te zorgen dat leerlingen die onderwijs op maat volgen – 

volgens het principe van het door u geroemde passend onderwijs – in hun 

vertrouwde omgeving onderwijs kunnen blijven volgen dat bij hen past, zoals 

voor de leerlingen van de GIS op basisschool de Torteltuin in Almere? Zo ja, 

welke maatregelen gaat u hiervoor nemen? Zo nee, waarom niet? 

 

Naar ik heb begrepen, is voor alle leerlingen die onderwijs volgen in de gis op de 

Torteltuin inmiddels een passend alternatief gevonden. Verder is het zo dat, zoals 

in het antwoord op vraag 1 is aangegeven, het aan de scholen en 

samenwerkingsverbanden is om voor alle leerlingen een passend 

onderwijsaanbod te doen. Ook zijn er mogelijkheden geschetst indien men er 

samen niet uit komt. Signalen over het niet naleven van de zorgplicht kunnen 

worden gemeld bij de inspectie. Extra maatregelen acht ik dan ook niet nodig. 

  

9 

Kunt u garanderen dat geen van de leerlingen van de GIS op basisschool de 

Torteltuin in Almere na de zomervakantie 2016 zonder onderwijs thuis komt te 

zitten? Zo nee, waarom niet? 

 

Zie het antwoord op vraag 8. 

  

 

1) Bron onderhands meegestuurd 

2) https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/passend-onderwijs/inhoud/doelen-

passend-onderwijs 

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/passend-onderwijs/inhoud/doelen-passend-onderwijs
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/passend-onderwijs/inhoud/doelen-passend-onderwijs

